
"

	

h‘o

Idk~á i

	

m~~A!Á
á22?mmm~am ~~~ee_...:eeni4 ?n anBr fi5ss~ r

i wrr

	

1ímm.iM7it~i
--

KER O
ESZÁGGYDEÉSI KÉPISELŐPPÁRÍTrkezett : 2009

	

2 7.

Írásbeli Kérdés

Dr. Szili Katalin
az Országgyű lés elnökének

Helyben

Tisztelt Elnök Asszony!

A Házszabály 91 . § alapján felvilágosítás kérése céljából "A Minisztérium milye n
formában szándékozik lépni parlagfű ügyben?" címmel írásbeli kérdést kívánok feltenni
Szabó Imre környezetvédelmi és vízügyi miniszter úrnak .

Tisztelt Miniszter úr !

Fülöp Sándor, a jövő nemzedékek országgyű lési biztosa felhívta a kormány figyelmét, hogy
kezdeményezze a parlagfű elleni küzdelem kiemelt állami feladattá nyilvánítását é s
kormánybiztos kinevezését.

Az ombudsman szerint e területen önálló, világos feladatkörrel és er ős, hatósági jogkörökke l
felruházott szakmai testületre van szükség . A testület kiemelt feladatává kell tenni intézkedés i
javaslatok kidolgozását. Az ombudsmani vizsgálat előzménye, hogy a Parlagfűmentes
Magyarországért Egyesület felkérte a jövő nemzedékek országgyűlési biztosát, vizsgálja meg
a parlagfű elleni küzdelemről szóló országgyűlési határozat teljesülését, szólítsa fel a z
Országgyűlést az eddigi eredmények és kudarcok áttekintésére, és kérje fel új határozat
megalkotására .

Megállapította: a parlagfű okozta kár évente több tízmilliárd forintra tehető . A gyomosodás
miatt 32 milliárd forint veszteséget okoz a kieső termésmennyiség, 40 milliárd forintnyi kárt
okoznak a táppénzkiadások, az egészségügyi ellátás és a gyógyszerek költségei . A kormán y
mindezzel szemben egymilliárdot sem szán a védekezésre, ráadásul ez az összeg az utóbb i
években még csökkent is . Az egymilliárd forintot el nem érő forrás elenyésző mértékű a több
tíz milliárdos egészségügyi költséggel, gazdasági és társadalmi kárral szemben .

Az ombudsman álláspontja szerint a parlagfű elleni küzdelem nem tekinthető pusztán
növényvédelmi kérdésnek, hanem egyben környezetvédelmi, környezeti és humá n
egészségügyi feladatként is kell kezelni . Gyökeres változásra, átfogó (ökológiai) stratégi a
kialakítására van szükség, amely a károk mérséklése, felszámolása mellett a megel őzést
helyezi előtérbe. A folyamatos el őrehaladás az eddigi gondolkodásmód, megközelítés é s
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mérhető
környezetvédelmi célok kitűzését kívánja meg .

Kérdésem, hogy a Minisztérium milyen formában szándékozik lépni ez ügyben, h a
szándékozik egyáltalán? Az emberek egészségének védelme mindannyiunk közös ügye, tehá t
a parlagfüvet érintő kérdésekben a fentebb említett gyors lépésekre lenne szükség .

Várom megtisztel ő válaszát .

Budapest, 2009 . augusztus 19 .

dr. Rétvári Bence
országgyűlési képviselő (KDNP)
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